

药品评价

YAOPIN PINGJIA

DRUG EVALUATION

2022 年 10 月
第 19 卷 第 20 期

October, 2022 Volume 19, Number 20

集中带量采购对胰岛素临床应用带来的 改变与思考

PDCA 循环对茶碱血药浓度监测改进效果分析

GC-MS/MS 法测定注射用盐酸吉西他滨中五种
甲磺酸酯类基因毒性杂质

ISSN 1672-2809



江西省药品监督管理局 主管
江西省药学会 主办

2004 年创刊 半月刊
2022年第19卷第20期
2022年10月28日出版

主 管	江西省药品监督管理局
主 办	江西省药学会
主 编	周国平 赵志刚
副 主 编	郝希春
社 长	邓 维
编辑出版	江西省药品评价杂志社有限责任公司
地 址	江西省南昌市北京东路1566号
电 话	(0791)86279953 (0791)86207593
网 址	www.yppjzk.com
电子邮箱	yppj2020@163.com
印 刷	南昌三联印务有限公司
发行范围	公开发行
国内发行	中国邮政集团公司江西省报刊发行局
国内邮发代号	44-53
国外发行	中国国际图书贸易集团有限公司
国外邮发代号	SM 1852
国际标准连续出版物号	ISSN 1672-2809
国内统一连续出版物号	CN 36-1259/R
国内定价	全年360.00元 每期15.00元

热点追踪

集中带量采购对胰岛素临床应用带来的改变与思考 赵维纲 1217

药事管理

药品上市许可持有人制度相关法律问题的研究 熊兴龙, 丁志军 1222

医院中药房规范化管理的效果分析 崔春婷, 王聪, 王彩莲 1226

药物研究

PDCA 循环对茶碱血药浓度监测改进效果分析

..... 邹德琴, 胡锦芳, 赖永全, 等 1229

GC-MS/MS 法测定注射用盐酸吉西他滨中五种甲磺酸酯类基因毒性杂质

..... 钟振华, 陈雨萍, 程奇珍, 等 1233

一测多评法在丁香 4 个成分检测中的应用研究 刘敏, 赵雯, 万林春 1238

基于 UHPLC-QTOF-MS/MS 技术分析玳玳花的化痰活性成分

..... 曾文辉, 龚千锋, 杨民荣 1242

基于层次分析法优化祛风消痛喷雾剂的提取工艺 万春云, 肖草茂, 李玉云 1246

药物与临床

行气破瘀合剂对肋骨骨折合并血胸患者疼痛程度及血液流变学指标的影响

..... 徐军, 熊蕾, 胡宇 1250

金水六君煎加味联合穴位贴敷治疗老年肺炎痰湿蕴肺证的临床观察

..... 晏海飞, 周红英, 张学军 1253

运用筛选工具评价老年共病患者药物相关问题的临床研究 邓利娟, 颜志婷 1256

贝伐珠单抗腹腔热灌注联合化疗对晚期卵巢癌患者血清肿瘤标志物水平的影响

..... 肖春晖, 邱梅英, 李静文, 等 1260

麝香保心丸联合辛伐他汀治疗冠心病合并高脂血症的效果 梁友, 邬玲 1263

复元汤联合益母草分散片对产后子宫复旧不良患者临床症状及子宫体积的影响

..... 彭秋香, 边庆华, 钟喻霞, 等 1266

右美托咪定在高血压脑出血患者机械通气中的应用效果研究 吴海秀 1269

丁苯酞与瑞舒伐他汀结合治疗脑梗死后血管性痴呆疗效及对患者脑血管功能、

认知状态及血清 D-D、sICAM-1、Hey 水平的调节作用 樊秀丽 1272

甲磺酸阿帕替尼联合奥沙利铂和替吉奥方案在晚期胃癌中的应用效果

及对肿瘤标志物、血清因子的影响分析 谷玉丽 1277



Contents in Brief

Responsible Institution

Jiangxi Drug Administration

Sponsor

Jiangxi Pharmaceutical Association

Editor-in-Chief

ZHOU Guoping ZHAO Zhigang

Executive President

DENG Wei

Editing & Publishing

Jiangxi Drug Evaluation Press Co. Ltd.

General Distributor

Domestic: Jiangxi Post Bureau

(Code No. 44-53)

Overseas: China International Book

Trading Corporation

Code No. SM 1852

CSSN ISSN 1672-2809
 CN 36-1259/R

Hot Trace

- Changes and Insights into Influence on the Clinical Application of Insulin by Centralized Volume-based Procurement.....ZHAO Weigang 1217

Pharmaceutical Administration

- Research on Legal Issues Related to Drug Marketing Authorization Holder SystemXIONG Xinglong, DING Zhijun 1222
Analysis on Standardized Management in Traditional Chinese Medicine Pharmacy of HospitalCUI Chunting, WANG Cong, WANG Cailian 1226

Drug Research

- Effect Analysis of PDCA Circulation on Monitoring Theophylline Blood Therapeutic Drug Monitoring.....ZOU Deqin, HU Jinsang, LAI Yongquan, et al. 1229
Determination of 5 Methanesulfonate Genotoxic Impurities in Gemcitabine Hydrochloride for Injection by GC-MS/MSZHONG Zhenhua, CHEN yuping, CHENG Qizhen, et al. 1233
Quantitative Analysis of Four Components in Carvophylli Flos by QAMS MethodLIU Min, ZHAO Wen, WAN Linchun 1238
Analysis of Phlegm-reducing Active Ingredients in *Citrus Aurantium* Flowers Based on UHPLC-QTOF-MS/MS.....ZENG Wenhui, GONG Qianseng, YANG Minrong 1242
Optimization of Extraction Technology for Qufeng Xiaotong Spray Based on Analytic Hierarchy Process.....WAN Chunyun, XIAO Caomao, LI Yuyun 1246

Drugs and Clinic

- Effect of Xingqi Poyu Mixture on Pain and Hemorheology in Patients with Rib Fracture Complicated with HemothoraxXU Jun, XIONG Lei, HU Yu 1250
Clinical Observation of Modified Jinshui Liujun Decoction Combined with Acupoint Sticking in the Treatment of Senile Pneumonia with Phlegm-dampness Accumulation in the Lung Syndrome.....YAN Haifei, ZHOU Hongying, ZHANG Xuejun 1253
Evaluation and Application Research of Criterion for Drug-related Problems Use in Elderly Patients with Multi-morbidity.....DENG Lijuan, YAN Zhiting 1256
Effect of Bevacizumab Intraperitoneal Hyperthermic Infusion Combined with Chemotherapy on Serum Tumor Marker Levels in Patients with Advanced Ovarian CancerXIAO Chunhui, QIU Meiyiing, LI Jingwen, et al. 1260
Effect of Shexiang Baoxin Pills Combined with Simvastatin on Coronary Heart Disease Complicated with HyperlipidemiaLIANG you, WU Ling 1263
Effect of Fuyuan Decoction Combined with Motherwort Dispersive Tablets on Clinical Symptoms and Uterine Volume of Patients with Subinvolution of UterusPENG Qiuxiang, BIAN Qinghua, ZHONG Yuxia, et al. 1266
Study on Application Effect of Dexmedetomidine on Mechanical Ventilation in Patients with Hypertensive Cerebral HemorrhageWU Haixiu 1269
The Effect of Butylphthalide Combined with Rosuvastatin in the Treatment of Vascular Dementia after Cerebral Infarction and its Regulating Effect on Patients' Cerebrovascular Function, Cognitive Status and Serum D-D, sICAM-1 and Hcy Levels.....FAN Xiuli 1272
The Application Effect of Apatinib Mesylate Combined with Oxaliplatin and Tegafur, Gimeracil and Oteracil Potassium in Advanced Gastric Cancer and its Influence on Tumor Markers and Serum FactorsGU Yuli 1277